
 

 
    

 

 

Van:  VVD Fractie 

Datum: 2 juli 2018 

Betreft: Bijdrage VVD Heiloo bij de algemene beschouwingen over de kadernota 

 

 

Mijnheer de Voorzitter, 

 

Vanavond ligt de eerste kadernota van dit college voor. Hoewel er flink wat mutaties in de raad 

hebben plaatsgevonden na de verkiezingen van maart jl. is het college zowel qua deelnemende 

partijen als qua bemensing hetzelfde gebleven. De inhaalrace die de VVD begonnen is (vier jaar 

geleden nog 1156 stemmen achter op de winnaar, nu slechts 53) heeft tot onze vreugde al 

geresulteerd in een zetel winst. Vorige week heeft de kiesraad vastgesteld dat voor het eerst in het 

bestaan de VVD bij gemeenteraadsverkiezingen landelijk de meeste stemmen heeft gekregen; het 

zal duidelijk zijn dat we ernaar streven dat dit in maart 2022 ook voor Heiloo zal gelden.    

 

Het akkoord dat de 3 partijen waaruit de coalitie bestaat, hebben gesloten met de pakkende titel 

‘met elkaar’, moet op veel punten nog uitgewerkt worden. Daar hebben wij alle vertrouwen in en 

dat willen wij ook graag doen in samenspraak met maatschappelijke organisaties in ons dorp – 

denk aan duurzaam Heiloo – en met een zo groot mogelijk deel van de raad. We zijn blij te 

constateren dat veel partijen dit opgepakt hebben en morgenavond met ons een route hiervoor 

willen uitstippelen.  

 

Voordat ik inga op een aantal aspecten van deze kadernota wil ik graag het college en de 

ambtelijke ondersteuning danken voor de duidelijke tekst en de heldere uitleg die gegeven is tijdens 

de raadsinformatieavond en voor de beantwoording van de gestelde vragen. Wel breng ik in 

herinnering de afspraak die we enige jaren geleden hebben gemaakt dat – hoewel het beleid is om 

zoveel mogelijk papierloos te vergaderen - voor de jaarrekening en de kaderbrief hetzelfde geldt als 

voor de begroting, namelijk dat deze niet alleen digitaal maar ook op papier worden verstuurd. Wat 

betreft de jaarrekening heb ik begrip voor het feit dat dit niet eerder kon – daarover zijn afspraken 

gemaakt in de auditcommissie –, maar wat betreft de kadernota is het jammer dat deze pas op de 

dag van de fractievergaderingen werd bezorgd. Het lijkt me dat goede afspraken hierover tussen 

griffie en organisatie tot verbetering kunnen leiden. 

 

KADERNOTA 

De VVD fractie kan zich vinden in deze kadernota. We vinden het wat kort door de bocht om hier 

te spreken van een ‘beleidsarme’ kadernota. Dat doet de materie geen recht. Het is weliswaar een 

sobere opsomming van de verplichtingen en het verwoorden van enige ruimtevragende voorstellen, 

maar het kan niet ontkend worden dat het algehele beeld dat oprijst uit deze nota positief is: het 

meerjarenperspectief toont een positief begrotingssaldo, de risico’s zijn helder in beeld gebracht, de 

ratio weerstandscapaciteit blijft vooralsnog boven de 1,2  en het voorzieningenniveau in de 

gemeente blijft  hoog tegen relatief geringe kosten en iedere inwoner krijgt waar hij of zij recht op 

heeft. 

 



 

 
    

 

 

De VVD fractie kan de voorstellen die gedaan worden, steunen, zowel wat betreft de onttrekkingen 

uit de bestemmingsreserves als ook de mutaties en de begrotingswijzigingen van de 1ste financiële 

voortgangsrapportage en de Kadernota 2019. Toch zijn wij ook wel beducht voor enkele 

onzekerheden die ook in de kaderbrief genoemd staan. Ik noem een aantal zaken: 

 De Gemeenschappelijke Regelingen; gemeenten hebben nu eenmaal slechts indirect 

invloed op gemeenschappelijke regelingen. We kunnen zienswijzen indienen, we kunnen – 

zoals afgelopen week in Heerhugowaard en Alkmaar is gedaan over de GGD – moties van 

treurnis indienen of kritische opmerkingen maken, maar het slot van het liedje blijft dat we 

er niet onderuit kunnen om eventuele tekorten of overschrijdingen op te vangen en 

daarvoor extra bij te dragen. We zullen dus de ontwikkelingen scherp in de gaten moeten 

blijven houden. 

 Dat brengt me meteen op de voor Heiloo belangrijkste gemeenschappelijke regeling, 

namelijk de werkorganisatie De BUCH. Het feit dat we de extra kosten die het 

verbeterplan met zich meebrengt, kunnen dekken door de extra verhoging in het 

gemeentefonds, is mooi meegenomen, maar wel een toeval dat ons goed uitkomt. We 

mogen niet verwachten dat een dergelijk toeval ons ten tweede male zal helpen. Met 

andere woorden: wij rekenen erop dat de extra bijdrage die nu betaald wordt om het 

verbeterplan uit te voeren, zowel voldoende zal zijn als ervoor zal zorgen dat de beloftes 

over de dienstverlening en de kwaliteitsverbetering ook echt in de praktijk merkbaar zullen 

zijn. 

 De indexering van de loonkosten; er wordt rekening gehouden met 3%, terwijl onlangs met 

de bonden een verhoging voor het overheidspersoneel is afgesproken van 7%. Het is de 

vraag of dit geheel gecompenseerd zal worden in het gemeentefonds.  

 De ondertunneling Vennewatersweg en de maatregelen die voortkomen uit de 

verkeerssituatie aldaar; er wordt gesproken over kapitaallasten van € 175.000, maar deze 

zijn nog niet opgenomen in het meerjarenperspectief; wij spreken de wens en verwachting 

uit dat hierover meer duidelijkheid zal zijn bij de begrotingsbehandeling in november. 

 Ditzelfde geldt voor het geactualiseerde wegenbeleidsplan; ook hierover verwachten wij 

meer duidelijkheid in november. 

 

VRAGEN EN WENSEN 

Toch blijft er altijd wat te wensen over. Dit soort avonden waarbij deze algemene beschouwingen 

worden gehouden, zijn een ideaal moment voor het uiten van extra wensen en ideeën. Daarvan 

maken wij graag gebruik: 

 Wij zijn erg verheugd te constateren dat er op landelijk niveau een klimaatakkoord is 

gesloten, op grond waarvan er een nieuwe klimaatwet moet komen. Dit zal ook grote 

consequenties hebben voor Heiloo. Ik kan me voorstellen dat het college nu nog niet alle 

gevolgen in beeld heeft, maar wij pleiten ervoor dat het – zowel in het kader van de 

uitwerking van het ambitieuze collegeakkoord als ook ten gevolge van deze klimaatwet – 

binnen afzienbare tijd komt met een beleidsnota hoe deze wetgeving wordt omgezet in 

concrete maatregelen. Ik noem alvast een paar wensen van de VVD: 

- De wijkbatterij: als veel huishoudens door middel van zonne- en warmte-energie zorgen 

voor hun eigen energievoorziening zijn er piekmomenten waarop er meer wordt 

geproduceerd dan nodig is; dit overschot zou dan moeten worden opgeslagen in wat wij de 

‘wijkbatterij’ noemen voor later gebruik als er juist meer nodig is dan wordt geproduceerd; 

- als alle nieuwbouwwijken gasloos gebouwd worden, is het belangrijk om te onderzoeken 

hoe gebruik kan worden gemaakt van het warmwaternet van de HVC;  



 

 
    

 

 

- kom met een plan van aanpak hoe er een uitbreiding van het aantal zonnepanelen in de 

gemeente kan plaatsvinden, zowel bij particulieren als bij bedrijven maar ook op de 

gemeentelijke panden; 

 Het is belangrijk dat de WMO-gelden worden besteed naar behoefte. Het heeft geen zin om 

de discussie te herhalen die zojuist gevoerd is bij de jaarstukken over het aanbrengen van 

schotten en het creëren van bestemmingsreserves. Wij constateren dat er soms geld 

overblijft op een begrotingspost en dat er soms een tekort is. Wij hebben voldoende 

vertrouwen in de toezegging van het college dat in dit laatste geval niemand tekort zal 

komen (terwijl er nota bene al een bestemmingsreserve van € 500.000 is vastgelegd om 

klappen op te vangen). Nu is tevens afgesproken dat er een kwartiertje extra wordt 

ingeroosterd als ‘quality time’ voor gesprekken met de cliënten. Kan de portefeuillehouder 

aangeven wat de financiële consequenties hiervan zijn? 

 Ook de woningbouw vindt voortaan meer plaats naar behoefte dan op grond van rigide 

percentages. Dat betekent niet dat er geen sociale woningbouw zal zijn, maar dat er goed 

moet worden gekeken naar wat de wensen zijn. Hieruit volgt dat het zeer belangrijk is dat 

vanaf de allereerste fase van de planontwikkeling bij de nieuwbouwprojecten ook 

Kennemerwonen hierbij betrokken wordt om te voorkomen dat de sociale woningen een 

aantrekkelijk winstobject voor de ontwikkelaars worden. Graag een toezegging van de 

portefeuillehouder hierover. 

 Afgesproken was dat de Denktank over het Verkeersplan na 3 maanden met aanbevelingen 

zou komen. Die periode is bijna verstreken. We zijn erg benieuwd naar wat er aan 

voorstellen gaat komen. We hebben kunnen zien dat er 2 paaltjes zijn geplaatst op de 

Stationsweg en dat de Kerkelaan opnieuw beschilderd is. Zijn de effecten hiervan al 

gemeten? Wat is het tijdpad dat het college voor ogen heeft? Wanneer worden maatregelen 

onherroepelijk? 

 Ook het fietsparkeren bij het station blijft een bron van zorg. Hoe concreet zijn de plannen 

om te komen tot een oplossing in de vorm van extra plaatsen al dan niet in combinatie met 

een extra toegangsmogelijkheid tot het perron?  

 Enige tijd geleden heeft de burgemeester in een memo aan de commissie BZ aangegeven 

dat het niet haalbaar is om te komen tot permanent cameratoezicht bij het station. Dat 

betreuren wij, maar hebben ons er toen bij neergelegd. Inmiddels staan de ontwikkelingen 

niet stil. Landelijk is er een initiatief ontstaan dat particulieren door de politie worden 

opgeroepen om hun eigen particuliere beveiligingscamera’s gratis te laten registreren, 

zodat er in het geval van een calamiteit gebruik kan worden gemaakt van deze beelden. Wij 

ondersteunen dit initiatief van harte. Is ooit in kaart gebracht hoeveel particuliere 

beveiligingscamera’s in Heiloo aanwezig zijn? Is de burgemeester bereid een gerichte 

oproep aan de eigenaren hiervan te doen om zich bij de politie te laten registreren om zo 

ons dorp weer een beetje veiliger te maken? 


